

## SPEAKERS' AND MODERATOR'S PROFILE\*

### 发言人与主持人简历

(in alphabetical order)

#### GU Qingyang

Dr Gu Qingyang is Associate Professor of the Lee Kuan Yew School of Public Policy (LKYSPP) of National University of Singapore (NUS). He obtained his PhD in Economics from the Nanyang Technological University (NTU) and Master of Higher Education from the Peking University. Before joining LKYSPP, he had taught economics and policy analysis at NTU from 2000 to 2009 and conducted research in Chinese economy and Chinese policy from 1997 to 2000 in the East Asian Institute of NUS. Dr Gu's research interests lie in three broad areas: Chinese economy, Singapore public policy and urban development. Dr Gu has taught a wide range of courses spanning across economics, policy analysis, mathematics and higher education to undergraduates and postgraduates at four universities since 1982. Dr Gu is very active in providing professional training and consulting services for various government agencies and companies in Greater China and Singapore. He is currently serviced as Director of Chinese Executive Education and Deputy Director of Master in Public Administration and Management Programme.

#### 顾清扬

顾清扬博士，北京大学高等教育学硕士、新加坡南洋理工大学经济学博士。现任新加坡国立大学李光耀公共政策学院副教授、亚洲竞争力研究所高级研究员、高级管理培训课程(中文)主任、高级公共行政与管理硕士学位项目副主任。顾清扬博士自1982年起先后在中国和新加坡四所大学从事全职教学和研究工作，1994年移居新加坡，先后在新加坡南洋理工大学和新加坡国立大学工作至今。在新加坡南洋理工大学经济系任教期间，亦曾担任公共管理硕士学位项目副主任，管理经济学硕士学位项目主任。顾清扬博士的主要研究领域包括：中国经济、城市发展与城市政策、新加坡公共政策。近十四年来，主持和参与了为中国政府官员和企业高管提供的各种硕士和培训课程，并为新加坡和中国多个政府部门和企业提供咨询服务。

#### David HONG

David S. Hong has been president of Taiwan Institute of Economic Research (TIER) since 2005. TIER was established in 1976 by Dr. Chen-Fu Koo as the first private independent think tank in Taiwan. It actively studies global and local economic issues, and promotes international cooperation and exchanges. On a public level, Dr Hong is currently the Secretary General for the Industrial Development Advisory Council, Ministry of Economic Affairs; Commissioner of the Commission on National Income Statistics, Directorate General for Budget, Accounting and Statistics, Executive Yuan; and Commissioner of the Academia-Industry Advisory Council, International Economic and Trade Strategic Group, Executive Yuan. At NGO level, Dr Hong is the Chairman and Board Director of the Chinese Taipei Pacific Economic Cooperation Committee; Deputy Executive Director of APEC SME Crisis Management Center; and Executive Director, Chinese Taipei APEC Study Center. Dr Hong has a PhD in economics from Minnesota University and Master's in economics from the Vanderbilt University. His current research interests include industrial development, economic forecasting, energy and environmental economic analysis.

#### 洪德生

洪德生博士為台灣經濟研究院的院長，該研究院係於1976年9月1日由辜振甫先生創辦，為台灣最早由民間設立之獨立學術研究機構。洪德生博士於2005年接任台經院院長，除積極從事國內外經濟與產業研究外，更加強推動國際合作與交流，強化台經院的國際社會能見度。洪德生博士除擔任台灣經濟研究院院長外，亦擔任中華台北太平洋經濟合作理事會(CTPECC)董事會董事暨董事長、APEC中小企業危機管理中心副執行長、中華台北亞太經濟合作組織研究中心(CTAPEC Study Center)執行長、台灣經濟研究院董事、行政院主計處國民所得統計評審委員會委員、行政院國際經貿策略小組產學諮詢會委員、經濟部電力及天然氣價格諮詢委員會委員、經濟部再生能源電能躉購費率審定會委員、經濟部產業發展諮詢委員會秘書長暨副主任委員等重要職

\*Prepared for Asia Competitiveness Institute (ACI) Review Seminar on Updating Provincial and Regional Competitiveness Analysis, Geweke Causality Analysis on Development Strategies, and Provincial Agricultural Productivity for Greater China, 22 August 2014

为2014年8月22日举办的亚洲竞争力研究所(ACI)大中华经济圈省域与区域竞争力分析更新，发展战略的格维奇因果性分析，暨省域农业生产力研讨会准备

務。洪院長擁有美國明尼蘇達大學經濟學博士與美國范得比特大學經濟學碩士。其專業領域為產業發展及經濟預測、能源及環境經濟分析、公用事業財務預測及管制。

### **JIA Qingguo**

Jia Qingguo is Professor and Dean of the School of International Studies of Peking University. He received his Ph.D. from Cornell University in 1988. He has taught in University of Vermont, Cornell University, University of California at San Diego, University of Sydney in Australia as well as Peking University. He was a research fellow at the Brookings Institution between 1985 and 1986, a visiting professor at the University of Vienna in 1997 and a fellow at the Center for Northeast Asian Policy Studies at the Brookings Institution in 2001 and 2002. He is also a member of Standing Committee and the Foreign Affairs Committee of the National Committee of the Chinese People's Political Consultative Conference, and a member of the Standing Committee of the Central Committee of the China Democratic League. He is a member of the Academic Degree Review Board of the State Council of the People's Republic of China. He is serving on the editorial board of several international academic journals. He has published extensively on U.S.-China relations, relations between the Chinese mainland and Taiwan, Chinese foreign policy and Chinese politics, including *Wei Shixian De Hejie: Lengzhan Chuqi De Zhongmei Guanxi (Unmaterialized Rapprochement: Sino-American Relations During the Early Phase of the Cold War)* and about 80 research papers in academic journals and books.

### **贾庆国**

贾庆国，男，1979年5月毕业于北京外国语学院，1984年在美国康奈尔大学取得政治学硕士学位，1988年在美国康奈尔大学取得博士学位。先后在北京外国语学院、美国佛尔蒙特州立大学、北京大学、美国康奈尔大学、美国加州大学圣迭哥分校和澳大利亚悉尼大学任教。历任助教、副教授、副教授、教授、博士生导师。现任北京大学国际关系学院院长、教授。中国政协常委、外事委员会委员，和国家监察部特邀检察员。美国丹佛大学《当代中国》、新西兰威灵顿大学《政治科学》、日本国际关系学会《亚太国际关系》、香港中文大学《中国评论》、韩国高丽大学《东亚研究》、清华大学《国际政治科学》、中国社会科学院亚洲太平洋研究所《当代亚太》编委，全国政协外委会《公共外交季刊》编委，以及国内多所高校兼职教授。

### **LEE Cheng-Few**

Cheng-Few Lee is a Distinguished Professor of Finance at Rutgers Business School, Rutgers University and was chairperson of the Department of Finance from 1988–1995. He has also served on the faculty of the University of Illinois (IBE Professor of Finance) and the University of Georgia. He has maintained academic and consulting ties in Taiwan, Hong Kong, China and the United States for the past three decades. He has been a consultant to many prominent groups including, the American Insurance Group, the World Bank, the United Nations and The Marmon Group Inc., Wintek Corporation and Polaris Financial Group, etc. Professor Lee founded the Review of Quantitative Finance and Accounting (RQFA) in 1990 and the Review of Pacific Basin Financial Markets and Policies (RPBFMP) in 1998, and serves as managing editor for both journals. He was also a co-editor of the Financial Review (1985–1991) and the Quarterly Review of Economics and Business (1987–1989). In addition, Professor Lee has edited well-known Encyclopedia of Finance (2006 & 2013), Handbook of Quantitative Finance and Risk Management (2010) and Handbook of Financial Econometrics and Statistics (2014). In the past 40 years, Professor Lee has written numerous textbooks ranging in subject matter from financial management to corporate finance, security analysis and portfolio management to financial analysis, planning and forecasting, and business statistics. Professor Lee has also published more than 220 articles in more than twenty different well-known journals in finance, accounting, economics, statistics, and management. Professor Lee has been ranked the most published finance professor worldwide during 1953–2008. Professor Lee earned Siwei Cheng Award in Quantitative Management at International Academy of Information Technology and Quantitative Management (IAITQM) in May, 2013.

\*Prepared for Asia Competitiveness Institute (ACI) Review Seminar on Updating Provincial and Regional Competitiveness Analysis, Geweke Causality Analysis on Development Strategies, and Provincial Agricultural Productivity for Greater China, 22 August 2014

为2014年8月22日举办的亚洲竞争力研究所（ACI）大中华经济圈省域与区域竞争力分析更新，发展战略的格维奇因果性分析，暨省域农业生产力研讨会准备



## 李正福

李正福在國立台灣大學經濟系畢業後服務於台灣中國銀行服務(1963-1968)。五年後李教授赴美求學深造，於1970年在西維吉尼亞大學取得統計碩士學位，並於1973年取得紐約州立大學水牛城分校之財務金融博士學位。李教授曾經任教於喬治亞大學(1973-1976)及伊利諾大學香檳校區(1976-1988)，於1988受羅格斯大學禮聘籌設財務金融系並擔任系主任及講座教授。李教授在羅格斯大學服務至今邁向第26年，亦是其教學研究的第41年。在此40年間，李教授在伊利諾大學擔任IBE講座教授之外，並於香港中文大學、新加坡南洋理工大學、台灣國立台灣大學及台灣國立交通大學擔任訪問講座教授。台灣國立交通大學於2014年1月第七屆財務金融國際研討會為李教授舉辦40周年教學慶祝會，李教授在此慶祝會中發表“美台四十年學術生涯之經驗、感想及啟示”之專題演講。在從事學術研究的40年間，李教授在Journal Finance, Accounting Review, Management Science, Journal of Financial and Quantitative Analysis, Journal of Accounting Research及Journal of the American Statistical Association等著名國際期刊發表了230多篇學術論文。李教授為世界上最有名之財務金融學者之一，並曾被列為1952-2008年間發表最多財務金融文章的教授。此外，李教授也出版了20多本有關財務及統計等教科書及參考書，並培養了100多個博士，學生之中有20多位擔任財務及會計領域的講座教授。其中，李教授來自中國的博士生已在中國人民銀行、國務院、銀監會、中科院及銀河證券擔任重要職位。李教授從1982年起就代表伊利諾大學、羅格斯大學、聯合國、世界銀行及國際貨幣基金到中國參加經濟改革活動，並在台灣積極參與重要財務金融政策建言。李教授於1994年為台灣籌劃區域金融中心的發展策略，並於1999年9月受中國國務院之邀請到北京做如何因應1998年亞洲金融風暴相關議題的演講。李教授對台灣經濟發展及中國經濟改革貢獻良多，於2013年榮獲成思危數量管理獎。

## LEI Xiaohua

Lei Xiaohua has been worked at institute of Southeast Asian Studies, Guangxi Academy of Social Sciences as a research assistant since 2008. He joined the group of Bagui Scholar which is the highest honour for the Academy in Guangxi and as a one of important members in 2013. During the working period, he obtained a degree of doctor of laws from Xiamen University in 2012. The major research directions are the CAFTA, Pan Beibu Gulf Cooperation. Meanwhile Guangxi and coastal areas, Border regions, as well as Inner provinces of China opening up and cooperation with ASEAN are also as him interest on. He visited the countries and industrial parks along the economical corridor between China and Singapore in 2010. He co-edited series of annual books of report of development of Pan Beibu Gulf Cooperation and Yearbook between China and ASEAN. And he is also responsible for co-editing the journal of Around Southeast Asian.

## 雷小华

雷小华，副研究员，2008年起在中国广西社会科学院东南亚研究所从事中国—东盟自贸区、泛北部湾经济合作以及广西、中国沿海地区、内陆省区、沿边9省区等的对东盟开放合作的研究。2013年，成为广西社科研究最高荣誉“八桂学者”—泛北部湾合作研究岗位团队重要成员。工作期间，他于2012年获得中国厦门大学法学博士学位。曾于2010年联合中国国内10多家研究机构沿途考察和访问了中国南宁—新加坡经济走廊建设沿线国家和工业园区以及交通走廊的建设。最近几年，主要参与编辑出版《泛北部湾经济合作》和《中国—东盟年鉴》年度发展报告，同时负责《东南亚纵横》杂志的编辑出版。

## Donald LOW

Mr Donald Low is Associate Dean (Research and Executive Education) at the Lee Kuan Yew School of Public Policy. Besides leading the School's executive education efforts, he also has administrative oversight of the School's research centres and heads its case study unit. His research interests at the School include inequality and social spending, behavioural economics, economics and public policy, public finance, and governance and politics in Singapore. Prior to his current appointment, Donald served fifteen years in the Singapore government. During that time, he established the Centre for Public Economics at the Civil Service College of Singapore to advance economics literacy in the Singapore government. Donald also held various senior positions at the heart of the Singapore government. He was the Director of Fiscal Policy at the Ministry of Finance from 2004 to 2005, and the Director of the Strategic Policy Office in the Public Service Division from 2006 to 2007. Donald co-wrote and edited Behavioural Economics and Policy Design: Examples from

\*Prepared for Asia Competitiveness Institute (ACI) Review Seminar on Updating Provincial and Regional Competitiveness Analysis, Geweke Causality Analysis on Development Strategies, and Provincial Agricultural Productivity for Greater China, 22 August 2014

为2014年8月22日举办的亚洲竞争力研究所(ACI)大中华经济圈省域与区域竞争力分析更新，发展战略的格维奇因果性分析，暨省域农业生产率研讨会准备





Singapore (2011), a pioneering book which details how the Singapore government has applied ideas from the field of behavioural economics in the design of public policies. Donald holds a double first in Politics, Philosophy and Economics from Oxford University, and a Masters in International Public Policy from The Johns Hopkins University's School of Advanced International Studies. He is currently a Vice President at the Economics Society of Singapore.

## 刘浩典

刘浩典先生现为李光耀公共政策学院副院长，主管研究和高级教育。除了主持学院高级教育方面事宜，他还在行政上监督学院下属的各个研究中心，并领导学院的案例研究组。他的研究方向包括社会支出与不平等现象、行为经济学、经济与公共政策、公共财政以及新加坡的公共治理和政治。在从事现职工作以前，刘浩典先生在新加坡政府部门曾供职 15 年。在此期间，他在新加坡民事服务学院建立了公共经济研究中心，以促进新加坡政府工作人员对经济学原理和知识的认识。刘浩典先生曾担任新加坡政府核心部门多个要职。他于 2004 年至 2005 年担任财政部财政政策办公室主任，并于 2006 年至 2007 年担任公共服务署战略政策办公室主任。刘浩典先生合著并主编了 2011 出版的《行为经济学与政策制定——来自新加坡的案例》。该书首次详细介绍了新加坡政府如何利用行为经济学中的原理和启发来设计制定公共政策。刘浩典先生获牛津大学政治、哲学和经济学双一等荣誉学士学位，并获约翰霍普金斯大学高级国际研究学院国际公共政策硕士。他还是新加坡经济学会现任副主席。

## Linda LOW

Linda Low was Associate Professor, Business School and Economics Department, National University of Singapore; Senior Research Fellow, Institute of Southeast Asian Studies, Singapore; and economic advisor, Abu Dhabi government. Now in the Asia Competitiveness Institute (ACI), her research interests and publications include public sector economics and public policy, human resources development, international trade and regionalism, regional economies in Asia-Pacific and Middle East. She has consulted for local agencies in ministries, public and private sectors and internationally like Asian Development Bank, United Nations Economic and Social Commission for the Asia-Pacific (UNESCAP) among others. Her latest books are Abu Dhabi's Vision 2030 (2012) and GCC-ASEAN (2011).

## 刘琳达

刘琳达曾担任新加坡国立大学商学院及经济系副教授，新加坡东南亚研究所资深研究员，以及阿布扎比政府经济顾问。她现任职于亚洲竞争力研究所，研究方向包括公共领域经济学和公共政策，人力资源发展，国际贸易和区域化，以及亚太和中东的区域经济体研究。她为多个新加坡多个政府部门以及本地与国际的公共和私营领域机构担任顾问，如亚洲开发银行和联合国亚太经济与社会理事会等。她的最新著作有 2012 年出版的《阿布扎比的愿景 2030》和 2011 年的《海湾合作委员会与东南亚国家联盟》。

## Kishore MAHBUBANI

A student of philosophy and history, Prof Kishore Mahbubani has had the good fortune of enjoying a career in government and, at the same time, in writing on public issues. With the Singapore Foreign Service from 1971 to 2004, he had postings in Cambodia (where he served during the war in 1973-74), Malaysia, Washington DC and New York, where he served two stints as Singapore's Ambassador to the UN and as President of the UN Security Council in January 2001 and May 2002. He was Permanent Secretary at the Foreign Ministry from 1993 to 1998. Currently, he is the Dean and Professor in the Practice of Public Policy at the Lee Kuan Yew School of Public Policy of the National University of Singapore. Concurrently, Prof Mahbubani continues to serve in Boards and Councils of several institutions in Singapore, Europe and North America, including the Yale President's Council on International Activities, Association of Professional Schools of International Affairs, University of Bocconi International Advisory Committee and Chairman of the Lee Kuan Yew World City Prize Nominating Committee. In the world of ideas, Prof Mahbubani has spoken and published globally. His articles have appeared in a wide range of journals and newspapers. He is the author of Can Asians Think?, Beyond The Age Of Innocence: Rebuilding Trust between America and the World and The New Asian Hemisphere: The Irresistible Shift of Global Power to the East. His latest book is

\*Prepared for Asia Competitiveness Institute (ACI) Review Seminar on Updating Provincial and Regional Competitiveness Analysis, Geweke Causality Analysis on Development Strategies, and Provincial Agricultural Productivity for Greater China, 22 August 2014

为 2014 年 8 月 22 日举办的亚洲竞争力研究所 (ACI) 大中华经济圈省域与区域竞争力分析更新，发展战略的格维奇因果性分析，暨省域农业生产力研讨会准备



The Great Convergence: Asia, The West and the Logic of One World. It was selected by the Financial Times as one of the best books of 2013. Prof Mahbubani was awarded the President's Scholarship in 1967. He graduated with a First Class honours degree in Philosophy from the University of Singapore in 1971. From Dalhousie University, Canada, he received a Masters degree in Philosophy in 1976 and an honorary doctorate in 1995. He spent a year as a fellow at the Center for International Affairs at Harvard University from 1991 to 1992. Prof Mahbubani was also listed as one of the top 100 public intellectuals in the world by Foreign Policy and Prospect magazines in September 2005, and included in the March 2009 Financial Times list of Top 50 individuals who would shape the debate on the future of capitalism. Prof Mahbubani was selected as one of Foreign Policy's Top Global Thinkers in 2010 and 2011. In 2011, he was described as "the muse of the Asian century". He was also selected by Prospect magazine as one of the top 50 world thinkers in 2014.

## 马凯硕

马凯硕教授热衷于历史和哲学，多年服务于政府部门，同时经常对社会问题发表评论。自 1971 年至 2004 年在新加坡外交部任职期间，他的海外工作经历包括柬埔寨（他任职时恰逢 1973 年-1974 年的战争）、马来西亚、华盛顿和纽约。他曾经两次任新加坡驻联合国大使，并于 2001 年 1 月和 2002 年 5 月担任联合国安理会轮值主席。1993 年至 1998 年，他担任新加坡外交部常任秘书长。他现任新加坡国立大学李光耀公共政策学院院长，并担任教授，讲授公共政策实践。他同时也是多个新加坡、欧洲及北美院校和研究机构的董事会或委员会成员，包括耶鲁大学校长国际活动委员会、国际事务专业学校协会、博科尼大学国际咨询委员会及李光耀世界城市奖奖项提名委员会主席。马凯硕教授经常应邀在世界各国发表演讲和讲座。他曾在许多刊物发表文章。他的专著有《亚洲人会思考吗？》、《走出纯真年代：重建美国与世界的信任》、《新亚洲半球：势不可当的全球权力东移》。他的最新著作是《大汇合：亚洲、西方与世界大同的逻辑》。此书被《金融时报》评委 2013 年度最佳书籍之一。马凯硕教授于 1967 年获得总统奖学金。1971 年，他以一等荣誉学位毕业于新加坡国立大学哲学系。他于 1976 年在加拿大戴尔豪斯大学获得硕士学位，并于 1995 年被授予荣誉博士学位。1991 年至 1992 年，马凯硕教授在哈佛大学国际事务中心任研究员。2005 年 9 月，马凯硕教授被《外交政策》和《展望》杂志推选为世界上 100 名最有权威的公共知识分子之一。2009 年 3 月，《金融时报》将他列为在关于资本主义未来的辩论中最具影响力的 50 位人物之一。马凯硕教授于 2010 年与 2011 年又被《外交政策》杂志推举为全球顶级思想家之一。在 2011 年，他被称为“亚洲世纪的沉思者”。在 2014 年，他再次被《展望》杂志选为 50 位世界级思想家之一。

## NIE Tongxin

Nie Tongxin graduated from National University of Singapore with first class honors in Economics and second upper class honors in Industrial & Systems Engineering in 2013. He was an MOE scholarship recipient and he has been on dean's list for multiple times during his course of study. Nie Tongxin joined Asia Competitiveness Institute as a research assistant upon his graduation. He is involved in the liveability study of 100 Greater China cities, competitiveness study of India states and union territories, as well as the cost of living studies. Besides the projects he is currently doing, he also has diverse research interests including financial economics and behavioral economics. He has successfully passed Chartered Financial Analyst (CFA) Level 2 exam.

## 聂彤昕

聂彤昕以经济专业一等荣誉学位以及工业与系统工程专业二级甲等荣誉学位的优异成绩毕业于新加坡国立大学。在学习期间，他是新加坡教育部奖学金得主，并多次荣登“院长优秀学生名单”。毕业后，聂彤昕作为研究助理加入了亚洲竞争力研究所，目前正在进行大中华地区城市宜居性、印度 35 个邦及联邦属地竞争力和全球城市生活成本等方面的研究。聂彤昕还拥有着广泛的研究兴趣如：金融经济学、行为经济学等；并于最近通过了“特许金融分析师”二级考试。

\*Prepared for Asia Competitiveness Institute (ACI) Review Seminar on Updating Provincial and Regional Competitiveness Analysis, Geweke Causality Analysis on Development Strategies, and Provincial Agricultural Productivity for Greater China, 22 August 2014

为 2014 年 8 月 22 日举办的亚洲竞争力研究所（ACI）大中华经济圈省域与区域竞争力分析更新，发展战略的格维奇因果性分析，暨省域农业生产力研讨会准备



## **Ramkishen S RAJAN**

Ramkishen S. RAJAN is a Visiting Professor at the Lee Kuan Yew School of Public Policy and an Adjunct Senior Research Fellow at the Asia Competitiveness Institute (ACI). He is also a Professor of International Economic Policy at the School of Public Policy, George Mason University (GMU), a position he has held since January 2006. Prior to joining GMU, he was on the faculty of the School of Economics, University of Adelaide for five years. He has been a Freeman Scholar of Asian Studies at the Department of Economics, Claremont McKenna College in California. He has held shorter visiting positions at Asian Development Bank Institute in Tokyo, Hong Kong Institute of Monetary Research, Indian Institute of Management, Bangalore (IIMB), Institute of Southeast Asian Studies (ISEAS), Institute of South Asian Studies (ISAS), Institute of Policy Studies in Singapore and other institutes in Asia. Professor Rajan specializes in international finance with particular reference to the developing Asia-Pacific region. He has published numerous books, journal articles and book chapters and a number of policy briefs, op-eds and book reviews on various aspects of international economics. He is the Managing Editor of the Journal of International Commerce, Economics and Policy, Associate Editor of the Singapore Economic Review and sits on the Editorial Board of various other academic journals. He holds Economics degrees from the National University of Singapore (B.Soc.Sci, Hons), Michigan (M.A.) and Claremont (M.A., PhD). He has been a consultant with the Asian Development Bank, the World Bank, the UN-ESCAP, the APEC Secretariat, the Development Bank of Singapore and other places.

## **蓝金山·拉惹**

蓝金山·拉惹是李光耀公共政策学院的访问教授并兼任亚洲竞争力研究所的客座资深研究员。自 2006 年 1 月至今，他还是乔治梅森大学公共政策学院的国际经济政策学教授。在此之前，他在阿德莱德大学经济学院任教 5 年。他曾是加利福尼亚克莱尔蒙特麦肯纳学院经济系弗里曼亚洲研究学者。他也曾在包括东京的亚洲开发银行研究所、香港货币研究所、印度管理研究所、班加罗尔东南亚研究所、新加坡的东南亚研究所和政策研究所在内一系列亚洲研究机构做短期访问研究。拉惹教授专研国际金融，特别是其中涉及发展中的亚太地区的课题。他在国际经济的诸多领域发表了一系列的书籍、学术论文、书籍章节、政策简评、社论和书评。他是《商业、经济与政策国际研究》的主任编辑，并任《新加坡经济评论》的副主编，同时还是其他多个学术刊物的编辑委员会成员。他拥有新加坡国立大学经济学荣誉学位、密歇根大学硕士学位和克莱尔蒙特学院硕士及博士学位。他还是亚洲开发银行、世界银行、联合国亚洲及太平洋经济社会委员会、亚洲及太平洋经济合作组织秘书处、星展银行和其他机构的咨询顾问。

## **SUO Haoran**

SUO Haoran completed her undergraduate education in Finance at Southwestern University of Finance and Economics (SWUFE), China. Since graduated from SWUFE, she finished her master degree in Economics in NUS, Singapore. Haoran joined the Asia Competitiveness Institute (ACI) recently as a research assistant. She is involving in the Agricultural Productivity project for China and ASEAN, as well as the Geweke Causality Analysis Project for ASEAN. Her research interests include RMB internationalization, inequality and social policy, international trade and labor economics.

## **索浩然**

索浩然本科就读于中国西南财经大学金融学院，并于毕业后赴新加坡国立大学攻读经济系硕士。目前，她就职于新加坡国立大学亚洲竞争力研究所。作为一名研究助理，她协助团队完成了中国和东南亚农业生产力的研究。她的研究方向包括，人民币国际化，收入不平等，以及劳动经济学等。

## **TAN Khee Giap**

TAN Khee Giap is the Co-Director of Asia Competitiveness Institute and Associate Professor at the Lee Kuan Yew School of Public Policy. He is also Chair of Singapore National Committee for Pacific Economic Cooperation. Upon graduating with a PhD from University of East Anglia, England, in 1987 under the Overseas Research Scheme awarded by the Committee of Vice-Chancellors and Principals of the Universities of the United Kingdom, he joined the banking sector as a treasury manager and served as

\*Prepared for Asia Competitiveness Institute (ACI) Review Seminar on Updating Provincial and Regional Competitiveness Analysis, Geweke Causality Analysis on Development Strategies, and Provincial Agricultural Productivity for Greater China, 22 August 2014

为 2014 年 8 月 22 日举办的亚洲竞争力研究所 (ACI) 大中华经济圈省域与区域竞争力分析更新，发展战略的格维奇因果性分析，暨省域农业生产力的研讨会准备





secretary to the Assets and Liabilities Committee for three years, there after he taught at the Department of Economics and Statistics, National University of Singapore, 1990-1993. Dr Tan joined Nanyang Technological University in 1993 and was Associate Dean, Graduate Studies Office, 2007-2009. He is now with Lee Kuan Yew School of Public Policy, National University of Singapore. Dr Tan has consulted extensively with the various government ministries, statutory boards and government linked companies of Singapore government including Ministry of Finance, Ministry of Trade & Industry, Ministry of Manpower, Housing & Development Board, Civil Aviation Authority of Singapore, Singapore Tourism Board, Trade Development Board, Maritime Port Authority, Ministry of Information, Culture & Arts, Economic Development Board, Ministry of National Development, Media Development Authority, Ministry of Environment and Water Resources, Singapore Design Council, Ministry of Community Development, Youth & Sports, Singapore Press Holdings, Mendaki, StarHub, Capital Land and Great Eastern Life on policies concerning financial, fiscal, trade, tourism, public housing, labor, telecommunication, tourism, liveable cities, creative industry, media, community development, airport and seaport activities. He has also served as a consultant to international agencies such as the Asian Development Bank, Asian Development Bank Institute, United Nations Industrial Development Group, World Gold Council, ASEAN Secretariat, Central Policy Unit of Hong Kong, Kerzner International, Las Vegas Sands and Marina Bay Sands. Dr Tan is the lead author for eight books and published in international refereed journals such as Applied Economics (UK), ASEAN Economic Bulletin (Singapore), Asian Economic Papers (USA), Competitiveness Review (USA), International Journal of Business Competition and Growth (UK), International Journal of Chinese Culture and Business Management (UK), International Journal of Economics and Business Research (UK), International Journal of Indian Culture and Business Management (UK), Journal of International Commerce, Economics and Policy (UK), Journal of Southeast Asian Economies (Singapore), Review of Pacific Basin Financial Markets and Policies (USA), World Review of Science, Technology and Sustainable Development (Switzerland) and The Business and Economics Research Journal (Peru). His current research interests include econometric forecasting, financial reforms and liberalization of ASEAN 10 + 5 Economies, Global Liveable Cities Index and competitiveness analysis on 31 provinces in China, 35 states in India and Asean-10 economies. Dr Tan was Deputy President of the Singapore Economic Society, 2004. He served in the 2002 Economic Review Committee (ERC), served as Chairman of the Task Force on Portable Medical Benefits (PMB), served as the Deputy Chairman of the IPS Forum for Economic Restructuring (IFER) in 2003 and served as a member of the Resource Panel of the Government Parliamentary Committee for Transport and Government Parliamentary Committee for Finance and Trade since 2007. Dr Tan has extensively advised and guided multinational corporations leading to public listings especially those companies from Mainland China and Taiwan. He is also currently an Independent Director of the publicly listed Artivision, BreadTalk Group, Forterra Real Estate and TEE Land.

## 陈企业

陈企业博士是新加坡国立大学李光耀公共政策学院亚洲竞争力研究所所长、副教授，同时也是新加坡太平洋经济合作理事会主席。陈博士曾被英国大学副校长委员会授予海外研究生奖学金，并于 1987 年毕业于英国东英格兰大学，获得博士学位。毕业后，他进入银行业担任财库资金经理，并任职资产与负债委员会的秘书长长达三年。此后，他在 1990 至 1993 年间任教于新加坡国立大学经济学与统计学系。陈博士于 1993 年加入新加坡南洋理工大学商学院，并在 2007 至 2009 年间担任大学研究生院副院长。目前，他任职于新加坡国立大学李光耀公共政策学院。陈博士广泛地为各政府部门、法定机构及新加坡政府关联企业提供咨询和研讨关于金融、财政、贸易、旅游业、公共住屋、人力资源、电信、宜居城市、创意产业、媒体、社区发展、机场及海港的运作等领域的相关政策及措施。这些部门、机构和企业包括财政部，贸工部，人力部，建屋发展局，新加坡民航局，新加坡旅游局，贸易发展局，海事港务局，新闻、通讯及艺术部，新加坡经济发展局，国家发展部，媒体发展局，环境和水利部，新加坡设计理事会，社会发展、青年及体育部，新加坡报业控股，回教社会发展理事会、星和电信、嘉德置地和大东方人寿等。他还曾为亚洲开发银行，亚洲开发银行研究院，联合国工业发展组，世界黄金协会，东盟秘书处，香港中央政策组，科兹纳国际，拉斯维加斯金沙和滨海湾金沙酒店等国际机构和部门担任顾问。陈博士已撰写了八本书，并在英国的应用经济学（Applied Economics），新加坡的东盟经济公报（ASEAN Economic Bulletin），美国的亚洲经济文献（Asian Economic Papers），英国的竞争力研究期刊（Competitiveness Review），英国的国际商业竞争和增长期刊（International Journal of Business Competition and Growth），英国的中国文化与企业管理国际期刊

\*Prepared for Asia Competitiveness Institute (ACI) Review Seminar on Updating Provincial and Regional Competitiveness Analysis, Geweke Causality Analysis on Development Strategies, and Provincial Agricultural Productivity for Greater China, 22 August 2014

为 2014 年 8 月 22 日举办的亚洲竞争力研究所（ACI）大中华经济圈省域与区域竞争力分析更新，发展战略的格维奇因果性分析，暨省域农业生产生产力研讨会准备



(International Journal of Chinese Culture and Business Management), 英国的经济和商业研究国际期刊 (International Journal of Economics and Business Research), 英国的印度文化与企业管理国际期刊 (International Journal of Indian Culture and Business Management), 秘鲁的商业和经济研究杂志 (The Business and Economics Research Journal), 英国的国际商贸、经济与政策期刊 (Journal of International Commerce, Economics and Policy), 新加坡的东南亚经济 (Journal of Southeast Asian Economies), 美国的太平洋区域金融市场和政策研究 (Review of Pacific Basin Financial Markets and Policies) 和瑞士的世界科学, 技术和可持续发展回顾 (World Review of Science, Technology and Sustainable Development) 等多家国际学术期刊发表了学术文章。他目前的研究领域包括计量经济预测, 东盟 10+5 经济体的金融改革与自由化, 全球宜居城市指数和中国 31 个省、印度 35 个州和东盟十国的竞争力分析。陈博士曾于 2004 年担任新加坡经济学会副主席。他在 2002 年的经济审查委员会(ERC) 担任便携式医疗福利 (PMB) 工作组主席, 在 2003 年担任政策研究院经济重组论坛 (IFER) 副主席, 并且自 2007 年起担任国会运输委员会和国会财政与贸易委员会的顾问小组成员。陈博士广泛地指导和引领了多家跨国公司的公开上市, 尤其是来自中国大陆和台湾的公司。他目前也是新加坡上市公司慧眼科技 (Artivision Limited), 面包物语 (Breadtalk Group Limited), 富达来房地产 (Forterra Real Estate) 和腾地有限公司 (TEE Land Limited) 的独立董事。

### TAN Kong Yam

Adjunct Professor Tan Kong Yam is presently the Co-Director of the Asia Competitiveness Institute. He is also Professor of Economics at the Nanyang Technological University. From June 2002 to June 2005, he was a senior economist at the World Bank office in Beijing where he worked on issues of macro stabilization, integration of the fragmented domestic market, banking reform, international trade and investment, energy security as well as regional inequality. In 2004, he was a member of the World Bank expert group on the eleventh five year plan (2006-2010) for the State Council in China. The expert group provided analysis and policy recommendations on urbanization, regional inequality, innovation policy, energy and water policy as well as strategy on banking reform to the Chinese government. Prior to that, he was the chief economist of the Singapore government (1999-2002), Head, Department of Business Policy, Faculty of Business Administration at the National University of Singapore (NUS). He is a graduate of Princeton (1975-79, class of 1931 scholar, Paul Volcker Thesis prize) and Stanford University (1980-83), where he completed his Master and PhD in three years. Prior to joining NUS, he has worked at the Hoover Institution at Stanford University, World Bank, the Monetary Authority of Singapore, and was the Director of Research at the Ministry of Trade and Industry in Singapore. His research interests are in international trade and finance, economic and business trends in the Asia Pacific region and economic reforms in China. He has published ten books and numerous articles in major international journals including American Economic Review, World Bank Economic review, Long Range Planning, Australian Journal of Management etc on economic and business issues in the Asia Pacific region. He served as board member at the Singapore Central Provident Fund Board (1984-96) and the National Productivity Board (1989-90). He has also consulted for many organizations including Temasek, GIC, Citigroup, IBM, ATT, BP, ABN-AMRO, Ikea, Bank of China, China Construction Bank, People's Bank of China, EDB, Areva, Capitaland, Guangdong provincial government, Samsung, Mauritius Government, Ministry of Trade and Industry, Mobil, Singapore Technology, etc.

### 陈光炎

陈光炎教授现任新加坡南洋理工大学经济学教授, 李光耀公共政策学院亚洲竞争力研究所所长。陈教授也是凯德商用产业的独立董事, 凯德商用产业是东南亚最大购物中心运营商, 在中国、新加坡、马来西亚、日本以及印度拥有和管理的购物中心超过 120 间。1985-1988 年, 新加坡前副总理吴庆瑞博士应邓小平先生之邀为中国经济发展战略提供咨询期间, 陈教授担任吴庆瑞博士的首席助手。2002 年 6 月至 2005 年 6 月, 陈教授出任世界银行驻北京代表处高级经济学家。陈教授也是 2004 年世界银行与中国国务院第十一个五年计划 (2006-2010) 专家组成员。专家组针对城市化、区域差距、创新政策、能源与水资源政策, 以及银行改革战略等领域为中国政府提供分析和政策建议。目前, 陈光炎教授在新加坡南洋理工大学讲授以中国与全球化经济为内容的课程。他的学生是到新加坡研修公共管理学硕士项目的中国各省市的市长和高级政府官员。在过去的 20 年中, 他在各种课程项目中教授的来自中国的官员、商人和企业家超过 6000 名。陈教授也广泛到访中国各地, 他的足迹遍及中国所有的 31 个省市, 其中包括 200 多个城市、小城镇及贫困村庄。2008 年, 陈

\*Prepared for Asia Competitiveness Institute (ACI) Review Seminar on Updating Provincial and Regional Competitiveness Analysis, Geweke Causality Analysis on Development Strategies, and Provincial Agricultural Productivity for Greater China, 22 August 2014

为 2014 年 8 月 22 日举办的亚洲竞争力研究所 (ACI) 大中华经济圈省域与区域竞争力分析更新, 发展战略的格维奇因果性分析, 暨省域农业生产力研讨会准备





教授应中共中央政治局委员、广东省委书记汪洋之邀到访广东，并在广东省委党校就新加坡产业升级战略经验做专题演讲，同时也向广东省政府就产业结构调整 and 升级提出他的政策建议。包括汪洋及时任省长黄华华在内的近 400 名广东省高级党政官员出席了会议。在此之前，陈光炎教授曾担任新加坡政府首席经济学家（1999-2002），新加坡国立大学管理学院企业决策系主任。陈教授毕业于美国普林斯顿大学（1975-79，1931 学者班优异奖、Paul Volcker 论文奖），之后他在三年内获取斯坦福大学硕士及博士学位（1980-83）。在新加坡国立大学任职之前，陈教授曾在斯坦福大学胡佛学院、世界银行以及新加坡金融管理局工作，并曾担任新加坡贸工部经济研究署署长。陈光炎教授的学术研究领域包括国际贸易与金融、亚太地区经济与贸易发展趋势，以及中国经济改革。他出版过 12 本有关亚太地区经济和商业研究的著作，并在《美国经济评论》、《世界银行经济评论》、《长期决策》和《澳大利亚管理杂志》等主要国际性期刊上发表过众多相关主题文章。1984-1996 年期间陈教授担任新加坡中央公积金董事，1989-1990 年任国家生产力委员会委员；此外他还为多家公司或组织提供咨询，其中包括：淡马锡公司，新加坡政府投资公司、花旗银行、IBM、美国电话电报公司、BP 石油公司、荷兰银行、宜家、中国银行、中国建设银行、中国人民银行、新加坡经济发展局、阿海珐集团、嘉德置地、广东省政府、三星公司、毛里求斯政府、新加坡贸工部、美孚石油公司、新加坡技术公司等。

### **TANG Zhouyan**

Tang Zhouyan, male, born in Susong County of Anhui in November, 1962, is a professor and the president of Shandong Academy of Social Sciences. He got master's degree of philosophy in Nankai University and doctor's degree of history in Fudan University. He is also the president of National Society of Mao Zedong's Philosophical Thought, a part-time professor of Nanjing University and Shandong University. He had been working in the Literature Research Center of CCCPC for many years and served as the head of No. 1 Department of Compilation & Research. Tang is the chief editor of books as Mao Zedong's Manuscript after 1949, The Memorabilia for the Formation & Development of Mao Zedong's Thought and Mao Zedong's Fine Works, etc., one of writers of works as Mao Zedong Chronicle (1949-1978). His publications include The Inherent Logic and Historical Development of Deng Xiaoping's Theory, Mao Zedong's Views of USA, The Intellectuals and the Contemporary Chinese Society and The Major Strategic Deployment for Realizing Chinese Dream. He won Chinese National Book Award and the 3rd Governmental Award for Publications.

### **唐洲雁**

唐洲雁，男，1962 年 11 月出生，安徽省宿松县人。南开大学哲学硕士，复旦大学历史学博士，现任山东社会科学院院长、研究员。兼任全国毛泽东哲学思想研究会会长，南京大学、山东大学等兼职教授，曾长期在中央文献研究室工作，任第一编研部主任等职。主编过《建国以来毛泽东文稿》、《毛泽东思想形成与发展大事记》、《毛泽东精品典藏》等著作；参加过《毛泽东年谱》（1949-1978）等著作的撰写；出版了《邓小平理论的内在逻辑与历史发展》、《毛泽东的美国观》、《知识分子与当代中国社会》、《实现中国梦的重大战略部署》等著作；曾获中国国家图书奖、第三届政府出版奖等奖项。

### **Sangiita YOONG Wei Cher**

Sangiita Yoong graduated with a second upper joint degree from National University of Singapore (NUS) and Australian National University (ANU) in economics and actuarial studies in 2012. Since graduation, she has joined the Asia Competitiveness Institute (ACI) of Lee Kuan Yew School of Public Policy in NUS as a research assistant, focusing on data analysis and competitiveness studies of Greater China economies. Sangiita Yoong's research interests include competitiveness analysis of Greater China economies, quantitative data analysis, and econometric modelling. She co-authored an editorial opinion on public policy in Singapore, a journal paper in International Journal of Chinese Culture and Management, and a book "Annual Analysis of Competitiveness, Simulation Studies and Development Perspective for 34 Greater China Economies".

\*Prepared for Asia Competitiveness Institute (ACI) Review Seminar on Updating Provincial and Regional Competitiveness Analysis, Geweke Causality Analysis on Development Strategies, and Provincial Agricultural Productivity for Greater China, 22 August 2014

为 2014 年 8 月 22 日举办的亚洲竞争力研究所（ACI）大中华经济圈省域与区域竞争力分析更新，发展战略的格维奇因果性分析，暨省域农业生产生产力研讨会准备



## 熊蔚慈

熊蔚慈于2012年获新加坡国立大学与澳大利亚国立大学经济与精算联合二级甲等荣誉学位。自毕业至今，她加入新加坡国立大学李光耀公共政策学院亚洲竞争力研究所任研究助理，主要负责数据分析和大中华经济体竞争力分析。熊蔚慈的研究方向包括大中华经济体竞争力分析、定量数据分析和计量经济建模分析。她合著了一篇关于新加坡公共政策的社论、一篇发表于《中华文化与管理国际研究》的学术论文和《大中华经济圈34个经济体常年竞争力分析，政策模拟和发展概况》一书。

## YUAN Randong

Yuan Randong obtained a joint degree from National University of Singapore (NUS) and Australian National University (ANU) in economics and actuarial studies with first class honours in 2012. Since graduation from that programme, he has joined the Asia Competitiveness Institute (ACI) of Lee Kuan Yew School of Public Policy in NUS as a research assistant, focusing on data analysis and competitiveness studies of Greater China economies. Yuan Randong's research interests include financial economics, econometric modeling, and competitiveness studies of Greater China economies. He co-authored an editorial opinion on public policy in Singapore, a journal paper in International Journal of Chinese Culture and Management, and a book "Annual Analysis of Competitiveness, Simulation Studies and Development Perspective for 34 Greater China Economies".

## 袁冉东

袁冉东于2012年获新加坡国立大学与澳大利亚国立大学经济与精算联合一级荣誉学位。自毕业至今，他加入新加坡国立大学李光耀公共政策学院亚洲竞争力研究所任研究助理，主要负责数据分析和大中华经济体竞争力分析。袁冉东的研究方向包括金融经济学、计量经济建模分析和大中华经济体竞争力分析。他合著了一篇关于新加坡公共政策的社论、一篇发表于《中华文化与管理国际研究》的学术论文和《大中华经济圈34个经济体常年竞争力分析，政策模拟和发展概况》一书。

## ZHANG Qingjin

Zhang Qingjin, Male, born in Zhangqiu County of Shandong in April, 1965, is a professor and the Director of the Institute of Rural Development, Shandong Academy of Social Sciences. His main academic interests include the economic and institutional transition of Chinese rural societies, and economic analysis of culture and religions. He has finished many research projects such as The Empirical Study of the Urbanization in Shandong Rural Areas, The Deepening Labor Division and Its Effects on the Transition of Villages, The Improvement of Shandong's Institutional Competitiveness, etc. It is worth mentioning that he did much work in the research area relating to economic of religion. His publications in this area include The Lack of Afterlife and Its Effects on Chinese Economic Behavior, Spiritual capital and the Conversion to Christianity in China, The Significance of the Equilibrium between Market and Religious Input-The Effects of Religious Input on Economic Performance in Different Religious Societies and Economic Analysis of Government Regulation in Religious Market, etc.

## 张清津

张清津，男，1965年4月出生，山东章丘市人，现任山东社会科学院农村发展研究所所长、研究员，主要研究领域包括中国农村社会的经济和制度转型，文化和宗教的经济分析。完成的课题有：《山东省农村城镇化实证研究》、《分工深化与传统村庄的转型》、《提升山东制度竞争力研究》等多项研究课题。值得关注的是张清津在宗教经济学领域的研究，他是中国大陆最早介入宗教经济学研究的人之一，其研究成果有：“来世效用的缺乏与中国人的经济行为”、“灵性资本与中国宗教市场中的改教”、“宗教投入与市场投入的均衡——不同社会的宗教投入对经济绩效的影响”以及“宗教市场中政府监管的经济分析”等。

\*Prepared for Asia Competitiveness Institute (ACI) Review Seminar on Updating Provincial and Regional Competitiveness Analysis, Geweke Causality Analysis on Development Strategies, and Provincial Agricultural Productivity for Greater China, 22 August 2014

为2014年8月22日举办的亚洲竞争力研究所（ACI）大中华经济圈省域与区域竞争力分析更新，发展战略的格维奇因果性分析，暨省域农业生产力研讨会准备

